

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, April 28, 2017 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

A. Avolonto
C. Clark-Kazak
E. Coburn
A.-A. Cyr
I. Djordjevic
S. Duncan
G. Ewen
M. C. Guzmán
L. Hébert
V. Hildebrand

G. Houle
D. Ipperciel
L. Jackson
M. Jurdjevic
A. Karoui
E. Light
W. Maas (Chair)
I. Martin
N.-G. Martineau
J. Michaud

T. Moore
B. Morgan
A. Pyée
I. Roberge
J. Robinson
G. Young
A. Zamora
E. Ascencio
D. Biedrzycki
K. Clark
L. Hutchins

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 28 avril 2017 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:38 p.m.

Two items were added to the agenda under “new business”: a communication and a motion pertaining to an event planned for May 1 circulated by Lyse Hébert and Aimé Avolonto respectively. A vote was called to add the two items and it was **approved**.

The Chair then informed Council that the Secretary of Council had received a letter two days prior informing her that a decision has been made to change her employment category from a 12-months position to a 9-months. He noted that there is no other Faculty Council at York University that has a 9-months rather than 12-months position for the Secretary of Council. He expressed his personal disappointment towards that such decision could be made without consulting Council.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 38.

On ajoute deux points à l'ordre du jour sous la rubrique “affaires nouvelles” : une communication et une motion concernant un événement prévu pour le 1^{er} mai circulées par Lyse Hébert et Aimé Avolonto respectivement. On passe au vote pour ajouter les deux points et elle est **approuvée**.

Par la suite, le président informe le Conseil que la secrétaire du Conseil a reçu une lettre il y a deux jours pour l'informer qu'une décision a été prise de modifier le type d'emploi de son poste de 12 mois à un poste de 9 mois. Il note qu'il n'existe pas à York d'autre conseil de la faculté qui a un poste de 9 mois plutôt que 12 mois pour la secrétaire du conseil. Il exprime sa déception personnelle qu'une telle décision soit prise sans avoir consulté le Conseil.

The following meeting dates for the 2017-2018 academic year were presented and approved:

- September 29, 2017
- October 27, 2017
- November 24, 2017
- December 15, 2017
- January 26, 2018
- March 2, 2018
- March 23, 2018
- April 20, 2018

2. Minutes of the previous meeting

- **March 31, 2017**

The minutes were **approved**.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

4. Inquiries and Communications

There were none.

5. Principal's and Associate Principal's Remarks

The Principal mentioned the following:

- New Faculty hirings:
Drama Studies: Gabriel Levine
Sociology: Yann Allard-Tremblay
Philosophy: Andrée-Anne Cormier
- North American Indigenous Games 2017:
York University will serve as the site for the games in July.
- Francophone University: Dyane Adam, the Chair of the Planning Board for a French-language university in central and southwestern Ontario has declined the invitation to attend Council's meeting. The report from the Board is due by summer 2017. The Principal noted that recent Ontario Budget made reference to the project but did not

Les dates suivantes pour l'année universitaire 2017-2018 sont présentées et approuvées :

- 29 septembre 2017
- 27 octobre 2017
- 24 novembre 2017
- 15 décembre 2017
- 26 janvier 2018
- 2 mars 2018
- 23 mars 2018
- 20 avril 2018

2. Procès-verbal de la séance précédente

- **31 mars 2017**

Le procès-verbal est **approuvé**.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

Il n'y en a aucune.

5. Remarques du principal et des vice-principaux

Le principal mentionne les points suivants :

- Nouvelles embauches de professeurs :
Études d'art dramatique : Gabriel Levine
Sociologie : Yann Allard-Tremblay
Philosophie : Andrée-Anne Cormier
- 2017 Jeux autochtones de l'Amérique du Nord : l'Université York servira de site pour les jeux au mois de juillet.
- L'Université francophone : Dyane Adam, la présidente du Conseil de planification pour une université de langue française dans le centre et le sud-ouest de l'Ontario a décliné l'invitation d'assister à la réunion du Conseil. Le rapport du Conseil d'administration est prévu l'été 2017. Le principal note que le budget de l'Ontario dernièrement fait

identify any new funds to be associated with it.

- The Principal invited members to join the following two new Committees: Committee on Indigenous Affairs and the Committee on Sustainability; he asked interested persons to contact the Principal's Office.
- As a follow-up of the Chair's remarks pertaining to the administrative support for Council, L. Hébert invited the Principal to comment on the issue. The latter noted that an alternative will be proposed.

The Associate Principal Academic mentioned that the report on Experiential Education will be made available at a later meeting.

6. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

F. Kay presented the reports from CASTL and the following submissions were approved:

- [Hispanic Studies](#)
- [Political Science](#)

(b) Curriculum Committee

A. Pyée presented the Curriculum submissions from the departments of History, International Studies, Hispanic Studies, MDS-Phys and Political Science and they were all **approved**.

(c) Policy, Planning and Nominating Committee

- Motion Indigenous Hiring

N. Martineau presented the document pertaining to the [Glendon Indigenous Hiring](#) and it was **approved** with some minor amendments to the French version of the motion. Abstentions from the

référence au projet, mais n'a pas identifié de nouveaux financements qui lui seront associés.

- Le principal invite les membres de se joindre aux deux nouveaux comités suivants: comité sur les affaires autochtones et le « Committee on Sustainability » il demande aux personnes intéressées de contacter le Bureau du principal.
- Pour faire suite aux remarques du président concernant le soutien administratif pour le Conseil, L. Hébert invite le principal de commenter à ce sujet. Ce dernier note qu'une alternative sera proposée.

Le vice-principal aux affaires académiques mentionne que le rapport à propos de l'éducation expérientielle sera disponible lors d'une séance ultérieure.

6. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

F. Kay présente les rapports du CNAP et les soumissions suivantes sont approuvées :

- [Études hispaniques](#)
- [Science politique](#)

(b) Comité des programmes

A. Pyée présente les soumissions des départements d'histoire, études internationales, études hispaniques, études pluridisciplinaires-Phys et science politique et elles sont toutes **approuvées**.

(a) Comité de direction, planification et mises en candidature (CDPMC)

- Motion – embauches autochtones

N. Martineau présente le document concernant les [embauches autochtones](#) et il est **approuvé** avec quelques changements mineurs à la version française de la motion. Les abstentions

Principal and the Associate Principal Academic were recorded.

▪ Motion YUACRI

The motion pertaining to the decision by the University Administration to suspend the [York University Advisory Committee on Responsible Investment \(YUACRI\)](#) was presented and **approved**. Abstentions from the Principal and the Associate Principal Academic were recorded.

▪ Nominating Report

The following were elected by acclamation:

CASTL: Igor Djordjevic

Curriculum Committee: Igor Djordjevic
Tenure, Promotion and Research

Grants Committee: Anne Russon (Fall)
& Gillian McGillvray (Winter)

Committee on Technology and Learning: Leigh Jackson

It was noted that the Call for nominations for vacant positions will remain open until the next meeting.

du principal et du vice-principal aux affaires académiques sont enregistrées.

▪ Motion « YUACRI »

La motion concernant la décision par l'administration de l'université de suspendre le [York University Advisory Committee on Responsible Investment \(YUACRI\)](#) est présentée et **approuvée**. Les abstentions du principal et du vice-principal aux affaires académiques sont enregistrées.

▪ Mises en candidature

Les personnes suivantes sont élues par acclamation :

CNAP : Igor Djordjevic

Comité des programmes : Igor Djordjevic

Promotion, permanence et subventions de recherche : Anne Russon (automne) & Gillian McGillvray (hiver)

Comité sur la technologie et l'apprentissage : Leigh Jackson

On note que les mises en candidature pour les sièges encore vacants resteront ouvertes jusqu'à la prochaine séance.

7. New Business

- Samina Sami, Executive Director, Community Safety made a presentation on "[Community Safety Department's Strategic Plan Consultations](#)" and encourage members provide comments and suggestions pertaining to the issue.
- Lyse Hébert read a [letter from the Glendon Chairs Caucus](#) addressed to the Principal expressing their concern about the academic integrity of campus activities, namely an event planned for May 1, 2017 under the auspices of Destination Réussite.

7. Affaires nouvelles

- Samina Sami, directrice du « Community Safety » donne une présentation sur « [Community Safety Department's Strategic Plan Consultations](#) » et encourage aux membres d'envoyer des commentaires et des suggestions concernant le sujet.
- Lyse Hébert lit une [lettre du caucus des directeurs/directrices de Glendon](#) adressée au principal exprimant leur préoccupation concernant l'intégrité académique des activités du campus, à savoir un événement prévu pour le 1^e mai 2017 sous les auspices de Destination Réussite.

- Motion – Aimé Avolonto presented the [motion](#) pertaining to the event, and following discussion it was **approved**. Abstentions from the Principal and the Associate Principal Academic were recorded.
- Council’s administrative support – Mark Jurdjevic and Aimé Avolonto expressed their appreciation for the services provided by the Secretary of Council to Council and its Standing Committees.

8. **Adjournment**

The meeting was adjourned at 15:00 p.m.

- Motion – Aimé Avolonto présente une [motion](#) par rapport à l’événement et suite à une discussion elle est **approuvée**. Les abstentions du principal et du vice-principal aux affaires académiques sont enregistrées.
- Soutien administrative pour le Conseil – Mark Jurdjevic et Aimé Avolonto expriment leur reconnaissance pour les services apportés par la secrétaire du Conseil au Conseil et à ses comités.

8. **Levée de la séance**

La séance est levée à 15 h 00.